
PROTOKÓŁ NR LX/23 Z SESJI RADY POWIATU TARNOGÓRSKIEGO 

W DNIU 19 GRUDNIA 2023 ROKU 

LX sesja Rady Powiatu Tarnogórskiego rozpoczęła się 19 grudnia 2023 

roku o godzinie 10.20 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 

w Tarnowskich Górach przy ul. Karłuszowiec 5. 

Udział w niej wzięli radni Powiatu zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) 

oraz goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2). 

Ad 1 

Sesję Rady Powiatu Tarnogórskiego otworzył Przewodniczący Rady 

Powiatu Przemysław Cichosz. Stwierdził prawomocność obrad – 

20 radnych obecnych. 

Ad 2 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy ktoś chce zgłosić propozycje 

zmian do porządku obrad. 

Krystyna Kosmala Starosta Tarnogórski zgłosiła wniosek o wycofanie 

z porządku obrad pkt. 11: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zasad i procedur budżetu partycypacyjnego Powiatu 

Tarnogórskiego (druk nr 60/2023)”. Powyższy wniosek uzasadniła 

koniecznością wprowadzenia do uchwały „nieco większych zmian” 

w związku z planowanym zakupem programu do obsługi budżetu 

obywatelskiego. Poinformowała, że projekt uchwały w tej sprawie zostanie 

przedłożony na kolejnej sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. propozycję 

zmiany porządku obrad. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Porządek obrad został zmieniony. Pozostałe punkty otrzymały nr od 11 

do 18. 

W związku z brakiem innych propozycji zmian, porządek obrad 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tarnogórskiego 

na 2023 rok (druk nr 67/2023). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Tarnogórskiego na lata 2023-2028 (druk nr 68/2023). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2023 oraz określenia 

ostatecznego terminu dokonania tych wydatków (druk nr 69/2023). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Tarnogórskiego na lata 2024-2028 (druk nr 55/2023). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Powiatu Tarnogórskiego na 2024 

rok (druk nr 56/2023). 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok (druk nr 65/2023). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu 

Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli 

i Porządku Publicznego na lata 2024-2026 (druk nr 70/2023). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Tarnogórskiego w 2024 roku 

(druk nr 61/2023). 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego 

VI kadencji na 2024 rok (druk nr 62/2023). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Komisji Rady Powiatu Tarnogórskiego VI kadencji na 2024 rok (druk 

nr 63/2023). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Tarnogórskiego VI kadencji na 2024 rok 

(druk nr 64/2023). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia 

skargi złożonej przez panią J.M. na dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Tarnowskich Górach (druk nr 66/2023). 

15. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu i wykonania 

uchwał Rady Powiatu. 

16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu z bieżącej działalności. 

17. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

18. Zakończenie sesji. 

Ad 3 

Mariusz Dzwonkowski Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tarnogórskiego na 2023 rok wraz 

z autopoprawką (druk nr 67a/2023). 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do Komisji Budżetu i Finansów 

(KBiF) z prośbą o przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały 

wraz z autopoprawką. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/486/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tarnogórskiego na 2023 

rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad 4 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Tarnogórskiego na lata 2023-

2028 wraz z autopoprawką (druk nr 68a/2023). 

Przybył radny Jarosław Czapla. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KBiF z prośbą o 

przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały wraz z 

autopoprawką. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Radny Maciej Mączyński odnosząc się do „ewentualnej spłaty wyroku 

sądowego” zapytał jaka to była przegrana sprawa, na poczet której 

konieczne jest zabezpieczenie środków finansowych i ile Powiat „przegrał”. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że nie chodzi o przegraną sprawę tylko 

o potrącone kary umowne. Po czym wyjaśnił, że wykonawca za późno 

oddał inwestycję a ponieważ wartość inwestycji była znacząca, to Powiat 

zgodnie z umową potrącił kary umowne. Wykonawca się z tym nie zgodził 

i wystąpił do sądu który uznał, że Powiat powinien zwrócić około 

700 tys. zł. Powiat zakwestionował ten wyrok i złożył apelację i 21 grudnia 

br. sąd będzie rozstrzygał tę apelację. Zaznaczył, że możliwe są różne 

rozwiązania: apelacja nie zostanie rozstrzygnięta albo zostanie oddalona 
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i  Powiat będzie musiał zapłacić albo sąd uzna roszczenie Powiatu. Dodał: 

„to jest tak jakby zabezpieczenie rezerwowe pieniędzy”. Zwrócił uwagę, 

że sądy w przypadku potrącenia kar umownych dotyczących zadań 

inwestycyjnych stosują tzw. „miarkowanie kar umownych” i kierują się 

tym, że nie wystąpiła żadna szkoda dla powiatu i kary są niższe niż 

wynikają z umów. 

Kazimierz Gwóźdź Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zapytał jakiego 

obiektu dotyczy ta sprawa. 

Starosta Tarnogórski odpowiedziała, że chodzi o warsztaty w „Mechaniku”. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/487/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Tarnogórskiego na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad 5 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 oraz 

określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KBiF z prośbą 

o przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały wraz 

z autopoprawką. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Kazimierz Gwóźdź Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, 

że kolejny raz budowa ogrodzenia terenu Technikum nr 13 i Zespołu Szkół 
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Specjalnych w Radzionkowie przy ul. Z. Nałkowskiej 2 przechodzi 

na następny rok. Po czym dodał: „to jest niepokojące, prosta sprawa 

a tam rozchodzi się o ptaki”. 

Skarbnik Powiatu wyraził nadzieję, że jest to ostatni rok, bo ma 

informację z wydziału nadzorującego tę inwestycję, że to zadanie jest 

realizowane. Potwierdził, że chodziło o wycinkę drzew. Realizacja zadania 

rozpoczęła się trochę później ale zgodnie z założeniami ma się zakończyć 

31 maja br. i prace w tym zakresie już trwają. 

Kazimierz Gwóźdź Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, 

że to nie jest ogrodzenie całości tylko „I etap”. 

Starosta Tarnogórski powiedziała, że istnieje obowiązek aby obiekty 

szkolne posiadały ogrodzenie. Część ogrodzenia istnieje i Zarząd 

zobowiązał dyrektorów szkół żeby przystąpili do jego konserwacji. 

Ogrodzenie, którego brakuje jest wykonywane. Przyznała, że był „poślizg” 

z uwagi na to, że do 15 października br. na mocy decyzji wykonawca nie 

mógł usunąć drzew, które rosły w linii nowobudowanego ogrodzenia. 

Obecnie wykonawca realizuje to zadanie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/488/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają 

z upływem roku budżetowego 2023 oraz określenia ostatecznego terminu 

dokonania tych wydatków stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę. 

Wznowiono obrady po przerwie. 
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Ad 6 i 7 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Tarnogórskiego na lata 2024-2028 (WPF) 

oraz projekt uchwały w sprawie budżetu Powiatu Tarnogórskiego na 2024 

rok. Ponadto przedstawił opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach. Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 

Przybył Adam Morawiec nieetatowy członek Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do Komisji ds. Bezpieczeństwa 

i Ochrony Porządku Prawnego (KBiOPP), KBiF, Komisji ds. Edukacji, 

Kultury, Promocji i Sportu (KEKPiS), Komisji ds. Infrastruktury 

i Środowiska (KIiŚ), Komisji ds. Ochrony Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych (KOZRiSS) z prośbą o wyrażenie opinii dotyczących 

ww. projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Tarnogórskiego na lata 2024-2028. 

Komisje wydały opinie pozytywne. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/489/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Tarnogórskiego na lata 2024-2028 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KBiOPP, KBiF, KEKPiS, KIiŚ, 

KOZRiSS z prośbą o wyrażenie opinii dotyczących ww. projektu uchwały 

w sprawie budżetu Powiatu Tarnogórskiego na 2024 rok. 

Komisje wydały opinie pozytywne. 
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Radny Eugeniusz Ptak powiedział, że nie jest to „budżet idealny” czy 

„budżet marzeń” ale chce wyrazić satysfakcję, że „wreszcie” w projekcie 

budżetu znalazły się środki przeznaczone na remont mostu na ul. Drozdka 

oraz kontynuację remontu ul. Ofiar Katynia w Kaletach. Dlatego będzie 

głosował za tym budżetem. 

Radny Paweł Mrachacz wyraził zadowolenie z wykonywanej nowej elewacji 

budynku Starostwa oraz klimatyzacji w biurach. Stwierdził, że od lat 

o to zabiegał. Ponadto wyraził satysfakcję, że na ul. Kościelnej 

w Strzybnicy powstanie dom pomocy społecznej i podkreślił, że „walczył” 

o to żeby ten teren nie został sprzedany. Zapewnił, że będzie głosował 

za przyjęciem budżetu. 

Radny Michał Sporoń odnosząc się do termomodernizacji budynku Zespołu 

Szkół Artystyczno-Projektowych w Tarnowskich Górach zwrócił uwagę, 

że jest to I etap i zapytał jakie są dalsze zamiary dotyczące tego zadania. 

Po czym odnosząc się do I etapu przebudowy Oddziału Neurologicznego 

w Wielospecjalistycznym Szpitalu Powiatowym S.A. w Tarnowskich Górach 

(WSP S.A.) zapytał: „do jakiego stanu my to doprowadzimy?”. Ponadto 

zapytał czy I etap budowy Domu Pomocy Społecznej w Strzybnicy (DPS) 

zakończy się „stanem zamkniętym” i czy jest już projekt dotyczący 

II etapu tego zadania. Następnie nawiązując do budowy nowej siedziby 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej zapytał, czy Powiat 

ma jakiś wpływ na te pieniądze i czy to będzie już „całkowite zamknięcie 

i skończenie tej budowy” w 2024 roku. Ponadto zapytał: „czy majątek tej 

akurat inwestycji będzie też majątkiem, który wzbogaci nasz Powiat, czy 

to jest całkiem inny majątek poza majątkiem Powiatu?”. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że budowa strażnicy zakończy się w 2026 

roku. Dodał, że „na ten rok” planowane jest przygotowanie terenu. Powiat 

nie angażuje własnych pieniędzy na realizację tego zadania. Zadanie jest 

w całości finansowane z budżetu Państwa. Następnie odnosząc się 

do określenia „I etap” wyjaśnił, że „to jest w pewnym sensie otwarcie 
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sobie furtki do kontynuowania realizacji tych zadań”. Odnośnie DPS 

w Strzybnicy powiedział, że „będzie cały wykonany” a następnym etapem, 

o ile środki na to pozwolą, będzie zakup wyposażenia. 

Radny Michał Sporoń zapytał ile pieniędzy zostało przeznaczonych 

na budowę strażnicy i jaka kwota w 2024 roku zostanie wykorzystana. 

Po czym dodał: „czy my mamy jakąś perspektywę ile to będzie kosztować 

całościowo?”. 

Skarbnik Powiatu zwrócił uwagę, że zadanie zostało ujęte w WPF w kwocie 

około 32 mln zł na całe zadanie. W tym roku na ten cel przeznaczono 

kwotę nieco poniżej 2 mln zł. 

Radny Michał Sporoń zapytał czy Skarbnik mówiąc „w tym roku” ma na 

myśli rok 2023 czy 2024. 

Starosta Tarnogórski zwróciła uwagę, że na str. 9. WPF zadanie 

pn.: „Budowa Komendy Powiatowej PSP oraz Jednostki Ratowniczo-

Gaśniczej PSP w Tarnowskich Górach” zostało rozpisane w następujący 

sposób: łączne nakłady finansowe – 31 950 000 zł w tym: rok 2024 – 

16 279 000 zł, rok 2025 – 13 600 000 zł. Po czym dodała, że kwota 

przeznaczona na to zadanie w 2023 roku to 1 999 067 zł. Następnie 

odniosła się do określenia „etap I” w przypadku wniosków o pozyskanie 

funduszy zewnętrznych i wyjaśniła, że gdyby nie użyto tego określenia, 

to Powiat musiałby zacząć i skończyć zadanie w ramach raz uzyskanych 

środków. Dodała: „natomiast napisanie, że to jest etap I mówi nam, 

że zrobimy za środki przyznane i gdyby tych środków była 

niewystarczająca ilość możemy kontynuować poprzez kolejne etapy”. 

Następnie poinformowała, że Powiat na termomodernizację budynku 

Zespołu Szkół Artystyczno-Projektowych uzyskał dofinansowanie 

zewnętrzne w kwocie 3,5 mln zł. Zakłada, że za taką kwotę uda się 

wymienić okna i być może drzwi zewnętrzne, żeby ten etap zamknąć. 

Podkreśliła, że jest to obiekt „z indywidualnym wpisem do rejestru 

zabytków”. Następnie odnosząc się do zadania pn.: „Przebudowa części 
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budynku głównego WSP S.A. w Tarnowskich Górach na potrzeby Oddziału 

Neurologii z Pododdziałem Udarowym – Etap I – Poprawa warunków 

i jakości leczenia” powiedziała, że łączne nakłady na to zadanie stanowią 

kwotę 9 898 685 zł, z czego nakłady w 2024 roku stanowią kwotę 

4 950 000 zł. W tej kwocie mieści się wkład własny – 990 000 zł i środki 

zewnętrzne – 3 960 000 zł. W 2025 roku to zadanie będzie finansowane 

kwotą 4 825 193 zł, w tym środkami zewnętrznymi w wysokości 

3 860 000 zł. Podsumowała, że pozyskane dofinansowanie z budżetu 

państwa, z „rezerwy ministra” stanowi kwotę około 7 900 000 zł, 

natomiast wkład własny to około 2 mln zł. Poinformowała, że „za pomocą 

tych środków” Oddział Neurologii „będzie zajmował III piętro” i w ramach 

tych środków zostaną przeprowadzone prace przystosowawcze dla 

Oddziału Okulistyki, który obecnie mieści się na III piętrze. Trwa etap 

przygotowania specyfikacji zamówienia publicznego do tych dwóch 

projektów. Następnie odnosząc się do wypowiedzi radnego Eugeniusza 

Ptaka powiedziała: „chcę powiedzieć nieskromnie, że budżet roku 2024 dla 

mnie jest budżetem marzeń i budżetem 25-lecia” i dodała: „ja wiem, 

że nie jest doskonały, natomiast spełnia moje marzenia na ukoronowanie 

kariery zawodowej”. Podkreśliła, że jest to budżet, który po raz pierwszy 

w 25-letniej historii Powiatu przekracza 300 mln zł i na wydatki 

majątkowe i remontowe przeznacza kwotę 71 250 000 zł, co daje 

niespełna 23% wszystkich wydatków. „Następnej kadencji” obecny Zarząd 

zostawia „potężne środki” na kontynuację tych inwestycji, bo umowy 

zostały podpisane. Po czym powiedziała, że swoim następcom na rok 2025 

zostawiają na inwestycje czyli wydatki majątkowe, bez środków na 

budowę strażnicy PSP, prawie 35 mln zł. W kwocie tej mieszczą się środki 

zewnętrzne pozyskane przez Zarząd obecnej kadencji w kwocie 

21 051 000 zł. Podsumowała, że Zarząd oraz wszyscy pracownicy 

Starostwa włożyli ogromny wkład pracy w to żeby te środki pozyskać 

i chce im bardzo za to podziękować i dodała: „bo bez wspólnego wysiłku 

taki budżet i zostawienie następcom takich środków inwestycyjnych nie 
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byłoby możliwe”. Na zakończenie podziękowała za przygotowanie projektu 

budżetu Skarbnikowi i służbom finansowym. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Starosta „wytoczyła mocne 

argumenty”. 

Radny Lucjan Galios powiedział, że zgadza się z tym co powiedziała 

Starosta i dodał: „tylko w ostatniej kadencji rzeczywiście na Powiat razem 

z gminami, to średniorocznie otrzymywaliśmy 115, 119, 120 mln zł czyli 

przychody były tak olbrzymie”. W pełni się zgadza ze Starostą, 

że „te środki nigdy w historii większe nie były” a gdy są większe dochody, 

to również są większe wydatki. Następnie powiedział: „przez 8 lat 

walczymy o 3 km i do Krupskiego Młyna o chyba 6 km drogi i most”. 

Stwierdził, że nie jest tak jak radny Eugeniusz Ptak mówi, że Powiat 

dostanie środki i będzie remontował most. Zwrócił uwagę, że most został 

wybudowany po II wojnie światowej i ma nośność 15 ton i dodał: „co my 

będziemy pęknięcia obrzucać betonem, tynkiem? To musi być wymienione 

żeby o jeszcze raz tyle nośność mostu poszła do góry”. Niektórzy mogą się 

cieszyć, że środki zostały zarezerwowane ale on się nie cieszy, ponieważ 

wie jak środki „znikają”. Dodał: „mieliśmy przetarg, parę milionów i one 

znikły”. Następnie powiedział, że radny Ptak cieszy się, że coś jest 

obiecane ale nie wiadomo co będzie. Uwierzy wtedy gdy „ten most będzie 

zrobiony” i nawet gdy nie będzie już radnym, to przyjedzie i będzie 

dziękował. Podkreślił, że nie wiadomo jaki będzie następny Zarząd i jakie 

będzie miał plany i dodał: „trudno wpadać w euforię zachwytu, bo tam 

parę złotych mamy na most”. Zaznaczył, że most musi być budowany 

od podstaw żeby zwiększyć jego nośność. To nie może być „samo 

otynkowanie”, bo „jak ciężar wjedzie, to jest ułamek sekundy i runie” 

a chodzi o bezpieczeństwo ludzi. Dodał: „tu trzeba zdać sobie sprawę 

z tego, że jeżeli ja będę pozytywnie się wypowiadał o tym, to ja biorę 

częściowo odpowiedzialność na siebie”. Po czym powiedział, że to muszą 

być „naprawdę środki”, bo ten most jest bez przerwy eksploatowany. 

Chciałby się cieszyć ale nie ma z czego. Cieszyłby się żeby inwestycja nie 
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była obiecana tylko już zrealizowana. Następnie przypomniał, że Powiat 

ma problem z 3 km drogi, która w pewnym czasie była remontowana 

odcinkami po 200 m co było „totalną kpiną”. Zwrócił uwagę, że remont 

takich odcinków jest bardziej kosztowny, dlatego należy kierować się 

logiką. Jeżeli ktoś prowadził działalność, to „liczy z każdej strony ten 

pieniądz a nie tylko gada”. Dodał: „trzeba się naprawdę zastanowić nad 

tym, bo my nawet głosując tu też bierzemy na siebie odpowiedzialność”. 

Na zakończenie powiedział: „ja nie jestem przeciw budżetowi ale mam 

pewne pohamowania i niestety się wstrzymam”. 

Radny Eugeniusz Ptak wyjaśnił, że wyraził „umiarkowaną” satysfakcję, 

że „w końcu” pieniądze się pojawiły. Wiadomo, że może być różnie w 2024 

roku ale jest „jaskółka nadziei” i zazwyczaj kolejna rada i zarząd 

kontynuują to co poprzednicy zaplanowali w budżecie na kolejny rok. 

Po czym dodał: „jeżeli mam się nie cieszyć z tego, że w poprzednich latach 

nie było a teraz cokolwiek jest, no trudno, ja przynajmniej cieszę się 

z tego co jest”. Następnie powiedział, że chce się odnieść do tematu 

remontu „drogi na Drutarni” i podkreślił, że przez wiele lat nic tam nie 

było robione a teraz jest zrobione około 1 km. Jest to bardzo mało ale gdy 

rozmawiał z ówczesną dyrektor ZPD, to powiedziała, że tyle jest w stanie 

zrobić siłami i środkami, którymi dysponuje. Jest członkiem Komisji 

ds. Infrastruktury i Środowiska i również nie udało się dyrektor ZDP 

przekonać żeby odcinki były wykonane od jednej strony „czy to od 

centrum Kalet czy to od Koszęcina”. Odcinki były „łatane” w różnych 

miejscach. Tłumaczył sobie to tym, że dyrektor ZDP „jak to się mówi 

wiedziała więcej”. Po czym powiedział: „jestem zadowolony z tego co jest, 

że chociaż jakieś środki pierwszy raz od iluś lat na remont mostu na ul. 

Drozdka są przewidziane w tym budżecie i dlatego będę głosował za”. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/490/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Tarnogórskiego na 2024 rok 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad 8 

Agnieszka Nolewajka naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KOZRiSS z prośbą 

o przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/491/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na 2023 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę. 

Wznowiono obrady po przerwie. 
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Ad 9 

Magdalena Maślankiewicz kierownik Biura Bezpieczeństwa Publicznego 

i Zdrowia (BPZ) przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2024-2026. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KBiOPP z prośbą 

o przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/492/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego na lata 2024-2026 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad 10 

Kierownik BPZ przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Tarnogórskiego 

w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do KOZRiSS z prośbą 

o przedstawienie opinii dotyczącej ww. projektu uchwały. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Starosta Tarnogórski poinformowała, że chce zgłosić „poprawkę 

redakcyjną” i dodała, że apteka przy ul. Wolności mieści się w Pyrzowicach 
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w gminie Ożarowice. Nie ma takiej ulicy Wolności w miejscowości 

Ożarowice. 

Kierownik BPZ wyjaśniła, że takie zgłoszenie otrzymała z apteki, która jest 

opisana jako Ożarowice ul. Wolności 90, stąd taka informacja w załączniku 

do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy Starosta chce zgłosić poprawkę 

radnej żeby mógł poddać ją pod głosowanie. 

Starosta Tarnogórski odparła, że skoro sama apteka tak podaje i dodała: 

„nie ma takiego adresu”. 

Przewodniczący Rady Powiatu podsumował: „czyli zostawiamy to tak jak 

jest, okej”. Po czym poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/493/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Tarnogórskiego w 2024 roku 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad 11 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie 

planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego VI kadencji na 2024 rok. 

Po czym zwrócił się do KBiOPP, KBiF, KEKPiS, KIiŚ, KOZRiSS z prośbą 

o wyrażenie opinii dotyczących ww. projektu uchwały. 

Komisje wydały opinie pozytywne. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/494/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego 

VI kadencji na 2024 rok stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad 12 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Tarnogórskiego 

VI kadencji na 2024 rok. Po czym zwrócił się do KBiOPP, KBiF, KEKPiS, 

KIiŚ, KOZRiSS z prośbą o wyrażenie opinii dotyczących ww. projektu 

uchwały. 

Komisje wydały opinie pozytywne. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/495/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Powiatu Tarnogórskiego VI kadencji na 2024 rok stanowi załącznik nr 24 

do protokołu. 

Ad 13 

Eugeniusz Ptak przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Tarnogórskiego przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Tarnogórskiego 

VI kadencji na 2024 rok. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/496/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Tarnogórskiego VI kadencji na 2024 rok stanowi załącznik nr 26 

do protokołu. 

Ad 14 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi złożonej przez panią J.M. 

na dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Tarnowskich 

Górach. Po czym zwrócił się do KBiOPP z prośbą o przedstawienie opinii 

dotyczącej ww. projektu uchwały. 

Komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/497/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi 

złożonej przez panią J.M. na dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Tarnowskich Górach stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował wprowadzenie do porządku 

obrad jako nr 15 punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach Skargi Wojewody 

Śląskiego wraz z odpowiedzią na skargę (druk nr 71/2023)”. Dodał, 
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że Sekretarz Powiatu wyjaśni dlaczego wskazane jest aby Rada podjęła 

taką uchwałę w dniu dzisiejszym. Po czym przedstawił ww. projekt 

uchwały i poddał zmianę porządku obrad pod głosowanie. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 

protokołu. 

Porządek obrad został zmieniony. Pozostałe punkty otrzymały numery 

od 15 do 19. 

Ad 15 

Radny Michał Sporoń zapytał: „o co tam chodzi po ludzku i ile my na tym 

stracimy”. 

Barbara Machura Sekretarz Powiatu poinformowała, że Wydział Nadzoru 

Prawnego Wojewody „teraz, po tylu latach, doszukał się błędów” 

w uchwale podjętej przez Radę w 2019 roku. Dodała, że miał na to czas 

30 dni od podjęcia uchwały ale wówczas żadnych błędów nie znalazł. 

Wczoraj stwierdził, że „w jego ocenie nie zostały prawidłowo uwzględnione 

stawki opłat z tytułu zajęcia pasa drogowego przez urządzenie i obiekt 

telekomunikacyjny łącznie”. Po czym wyjaśniła, że w ustawie o drogach 

publicznych jest zapis, że opłaty są naliczane za urządzenia infrastruktury 

technicznej nie telekomunikacyjnej. Uchwała mówi o dwóch rodzajach 

urządzeń i to Wojewoda kwestionuje. Wojewoda zarzuca też 

„nieprawidłowe ujęcie opłat za zajęcie pasa drogowego na cele 

reklamowe”. Następnie powiedziała, że jeżeli uchwała zostanie uchylona 

w całości wówczas traktuje się ją jako niebyłą. To oznacza, że opłaty 

naliczone w okresie od początku jej obowiązywania, tj. od grudnia 2019 

roku do stycznia 2023 roku, kiedy to była przyjmowana nowa uchwała 

o stawkach, „są do rewizji”. Osoba, która miała naliczoną taką opłatę 

będzie miała prawo zwrócić się o zwrot. Skarga wpłynęła wczoraj i jeszcze 

nie sprawdzono ile w tym okresie wydano takich decyzji. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr LX/498/2023 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 19 grudnia 

2023 roku w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach skargi Wojewody Śląskiego wraz 

z odpowiedzią na skargę stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad 16 

Starosta Tarnogórski przedstawiła sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu i wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 32). 

Radny Paweł Mrachacz zapytał dlaczego nie jest zapraszany 

na posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (KBiP). 

Starosta Tarnogórski odpowiedziała, że radny nie brał udziału w ostatnim 

posiedzeniu ale w poprzednim brał udział. Zwróciła uwagę, że radny Paweł 

Mrachacz nie jest członkiem KBiP tylko „jest zapraszany w ramach 

tzw. występów gościnnych”. 

Radny Paweł Mrachacz odparł: „ja co inne wiem, dobrze?” Po czym 

stwierdził, że Starosta zapewniała go, że będzie zapraszany i zapytał czy 

teraz Starosta się z tego wycofuje. Ponadto powiedział: „ja jestem władny 

i mam kompetencje na temat bezpieczeństwa”. 

Ad 17 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił sprawozdanie z bieżącej 

działalności (załącznik nr 33). 
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Ad 18 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że kolejna sesja została 

zaplanowana na 30 stycznia 2024 roku. Ponadto przypomniał 

przewodniczącym komisji o konieczności przygotowania na sesję 

w styczniu, zgodnie z przyjętym planem pracy Rady Powiatu na 2024 rok, 

sprawozdań z działalności poszczególnych komisji w 2023 roku. Następnie 

złożył życzenia świąteczno-noworoczne. 

Starosta Tarnogórski podała imiona i nazwiska osób, które od 1 stycznia 

2024 roku obejmą funkcje dyrektora ZDP oraz naczelnika Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. Po czym złożyła życzenia świąteczne. 

Radny Paweł Mrachacz powiedział, że życzy wszystkim radnym żeby 

w przyszłym roku „powstał komisariat Policji na „Przyjaźni”, aby Sanepid 

powstał w Tarnowskich Górach i aby powstało liceum medyczne 

w Tarnowskich Górach”. 

Radny Michał Sporoń zapytał kiedy zakończy się remont budynku 

Starostwa przy ul. Karłuszowiec. 

Starosta Tarnogórski odpowiedziała, że remont obejmuje budynki 

Starostwa przy ul. Karłuszowiec i ul. Mickiewicza. Zgodnie z podpisaną 

umową remont ma się zakończyć w lipcu 2024 roku i na ten moment nic 

nie wskazuje na to żeby miał się przedłużyć. 

Ad 19 

Wobec wyczerpania porządku obrad o godzinie 13.43 Przewodniczący 

Rady Powiatu zamknął LX sesję Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

(-) Przemysław Cichosz 


